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formalnu, nego neformalnu 
publikaciju”, pojasnio je Pešić.

 ■ Zaustaviti 
“lov na vještice”

On, takođe, napominje da 
je ova praksa odomaćena, ne 
samo u Crnoj Gori nego i u 
zemljama u regionu. 

“Često su se koristili speci-
jalistički i diplomski radovi 
gdje su obično profesori uzi-
mali određene dijelove, su-
blimirali, skraćivali i onda sa 
tim učestvovali na konferen-
cijama itd. To je bio dio jedne 
tradicije i inercije koja je po-
stojala na ovim prostorima. 
Koleginicu ne opravdavam, 
ona je trebalo da se konsul-
tuje sa svojim kandidatom, 
da to upodobi na određenom 

mjestu. Međutim, treba da 
znate da u mnogim slučaje-
vima i profesori daju studen-
tima određeni materijal koji 
je dovoljan da bi oni mogli da 
završe taj specijalistički rad. 
Ponavljam, to nije naučni rad 
i on ima ulogu da studentu 
omogući da nauči osnovne 
stvari”, napominje Pešić koji 
smatra da se oko slučaja La-
kićević-Đuranović podiglo 
mnogo prašine.

“Moguće je da je u ovom 
slučaju profesorica studen-
tu dala veliki dio tog materi-
jala koji je on samo uobličio. 
U svakom slučaju, nije sve 
crno-bijelo. Nijesmo dovolj-
no edukovani šta znači ter-
min plagijarizam pa se sve u 
Crnoj Gori pretvori u lov na 
vještice. Naša sredina je ma-
la, u njoj se svi poznajemo i u 
njoj upravo edukacijom treba 
da utičemo da te mlade lju-
de popravljamo, a ne da lovi-
mo profesore koji su možda 
iz neke dobre namjere htjeli 
da pomognu studentu”, isti-
če Pešić.

 ■ akademska 
Zajednica da 
ZauZme stav

Kako napominje, on nije 
spreman da apsolutno osuđu-
je nekoga bez konačnih dokaza.

“Očekujem da Pravni fakul-
tet kao najviša instanca reagu-
je, prije svega akademska zajed-
nica koja po ovom pitanju treba 
da zauzme stav. Dobro znamo 
da je to bila praksa, ne samo na 
Pravnom fakultetu, da su pro-
fesori često za potrebe konfe-
rencija koristili materijal koji 

je na neki način već bio obra-
đen u specijalističkim i diplom-
skim radovima kandidata. Oče-
kujem da Pravni fakultet zauz-
me jasan stav o tome”, kazao je 
Pešić.

On, takođe, smatra da je po-
trebno pokrenuti postupak po-
vodom ovog slučaja i utvrditi 
prave činjenice.

“Ovde je najgore što su odre-
đene stvari ostale nedorečene 
i ostaje sumnja u laičkoj jav-
nosti da se nešto dešava na 
Pravnom fakultetu i na Uni-
verzitetu i da je plagijarizam 
isključivo vezan za naučnu i 
akademsku zajednicu u Crnoj 
Gori za koju ja vjerujem da ap-
solutno svoj posao radi maksi-
malno pošteno. To treba gra-
đani Crne Gore da znaju”, po-
ručio je Pešić.

 ■ na poteZu vlada  
S druge strane, Dnevne no-

vine od Dekanata Pravnog fa-
kulteta nijesu juče dobile ja-
san odgovor da li će na nivou 
ove institucije biti pokrenut 
postupak povodom slučaja 
Lakićević Đuranović.

Oni podsjećaju da su Za-
konom o akademskom inte-
gritetu regulisana pitanja ve-
zana za akademski integritet 
cjelokupne akademske zajed-
nice, “posebno imajući u vidu 
član 14. ovog Zakona, kojim je 
propisana nadležnost Etičkog 
komiteta”. 

Podsjećanja radi, CGO je za-
tražio od Tužilaštva i Univer-
ziteta Crne Gore da se pro-
cesuira i sankcioniše slučaj 
vanredne profesorice Laki-
ćević-Đuranović. Međutim, 
iz najveće obrazovne insti-
tucije u zemlji su za DN samo 
kratko saopštili da će “shodno 
Zakonu o akademskom inte-
gritetu, Univerzitet Crne Go-
re postupiti u okviru svojih 
nadležnosti”. 

 ■ preZentovanje 
Zajedničkog ra-
da korisno

Ipak, iz saopštenja Dekana-
ta Pravnog fakulteta dostav-

ljenog DN, zaključuje se da je 
njihov stav da je prezentira-
nje zajedničkog rada mento-
ra i studenta korisno.

“Ukoliko su mentor i stu-
dent u zajedničkom radu doš-
li do rezultata koji nisu zva-
nično prezentovani u aka-
demskom glasilu ili na kon-
ferenciji, a potrebno je da se 
saznaju, jer mogu doprinijeti 
nauci u ovoj oblasti i koristi-
ti akademskoj zajednici, pre-
zentiranje ovih rezulta tre-
balo bi, složićete se, da bu-
de korisno široj akademskoj 
javnosti”, pojasnili su iz usta-
nove na čijem je čelu Aneta 
Spaić.

Kako su dodali, na Prav-
nom fakultetu ne podržava-
ju bilo kakav oblik prevar-
nih radnji, a naročito plagi-
ranje rada studenta od stra-
ne profesora.

“Ne podržavamo i smatra-
mo nedopustivim svaki oblik 
prevarnih radnji, a naročito 
plagiranje rada studenta od 
strane profesora, koji je do-
kazan u zakonom utvrđe-
noj proceduri, jer je akadem-
ski integritet nastavnog oso-
blja Pravnog fakulteta od po-
sebnog značaja za stvaranje 
novih, uspješnih generacija 
pravnika, sudija i advokata”, 
zaključili su iz dekanata Prav-
nog fakulteta.

Koleginica je objavila taj 
naučni rad, a ono što lju-
di obično zaboravljaju je-
ste da su u naučnom svije-
tu diplomsKi radovi, speci-
jalističKi radovi, pa čaK i 
Kategorija magistarsKi ra-
dovi neformalne publiKacije. 
publiKacija postaje naučna 
Kad se objavi u neKom nauč-
nom časopisu, Kad prođe re-
cenziju i Kad u pravom smi-
slu postane naučna publi-
Kacija. taKo da je taj spe-
cijalističKi rad neformalna 
publiKacija. naravno, to ne 
oslobađa Koleginicu od etič-
Ke odgovornosti

Nije bilo žalbi na izbor Lakićević-Đuranović
Iz Dekanata Pravnog fakulteta 

su naglasili da Univerzitet Crne 
Gore ima Etički kodeks, s kojim 
su upoznati svi članovi akadem-
ske zajednice. Takođe, oni napo-
minju da na izbor  Bojane Lakiće-
vić-Đuranović u zvanje vanredne 
profesorice nije bilo žalbi. 

“Uslovi za izbor u akadem-
ska zvanja na Univerzitetu Cr-
ne Gore regulisani su Zakonom 
o visokom obrazovanju, Statu-
tom UCG i pravilima o izboru u 
akademska zvanja, uz mišljenja 
i odluke stručnih tijela Univer-
ziteta Crne Gore, pa je po istim 

kriterijumima izvršen izbor dr 
Bojane Lakićević-Đuranović u 
zvanje vanredne profesorice. 
Odluka Senata UCG o izboru u 
zvanje je konačna. Nije bilo žalbi 
na ovu odluku u zakonom ostav-
ljenom roku”, saopšteno je DN 
iz Dekanata Pravnog fakulteta.

Pravni fakultet da jasno iznese stav o navodnom PrePisivanju Profesorice

Pešić: Rad Bojane Lakićević 
ĐuRanović nije naučni PLagijat
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Drinčić: 
Nadležni da 
ispitaju slučaj

Student Pravnog fakul-
teta Đorđije Drinčić nije 
želio da komentariše na-
vodno plagiranje njego-
vog specijalističkog rada, 
već je za Dnevne novine sa-
mo kazao da ostavlja nad-
ležnim institucijama da is-
pitaju ovaj slučaj.

“Prepuštam nadležnim 
institucijama i organima 
da utvrde stanje stvari”, 
naveo je kratko Drinčić.


